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REVISTA PRESEI 

 

• Unitatea Sindicatul Liber Metrou pichetează marţi Ministerul Transporturilor 
 
Reprezentanţii Unitatea Sindicatul Liber Metrou (USLM) vor desfăşura, marţi, de la ora 
9:00, un pichet de protest în parcarea Ministerului Transporturilor. 
 
Potrivit unui comunicat al USLM, acţiunea este îndreptată împotriva "politicii de 
management dusă de ministrul Lucian Şova şi de directorul general Dumitru Şodolescu 
la nivelul Metrorex". 
 
În luna aprilie, USLM şi Asociaţia Comercianţilor din Metrou au mai organizat un pichet 
al ministerului, nemulţumirile vizând, alături de contractul dintre Sindomet - companie 
care gestionează toate spaţiile comerciale din staţiile de metrou - şi Metrorex, statutul 
personalului feroviar şi bugetul Metrorex. 
 
Contractul dintre comercianţii din metrou şi Sindomet urmează să expire în septembrie 
şi, potrivit declaraţiilor de la acea dată ale preşedintelui USLM, Ion Rădoi, Ministerul 
Transporturilor nu este de acord cu prelungirea acestuia. 

(Sursa: Agerpres) 

 
• Sindicalistii din penitenciare vor refuza sa mai intre in serviciu, daca vor fi in 
continuare ignorati de Toader. Calendarul protestelor 
 
Sindicalistii din penitenciare ameninta ca vor refuza sa mai intre in serviciu. 
 
Pe langa demisia ministrului Tudorel Toader, ei cer, printre altele, conditii de lucru mai 
bune, eliminarea discriminarilor salariale si elaborarea Statutului politistului de 
penitenciare, amenintand cu organizarea unei greve japoneze in 10 august, precum si 
cu organizarea unui miting si a unui mars de protest in 3 octombrie. 
 
In final, din octombrie, forma de protest va fi refuzul de a intra in serviciu in toate 
penitenciarele in care nu este asigurat personalul necesar pentru desfasurarea in 
conditii de siguranta a misiunilor. 
 
Cum s-a ajuns aici? 
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Presedintele Federatiei Sindicatelor din Administratia Nationala a Penitenciarelor, Sorin 
Dumitrascu, a declarat pentru Ziare.com ca s-a ajuns in aceasta situatie dupa ce timp 
de un an de zile oficialii din Ministerul Justitiei le-ar fi ignorat solicitarile. 
 
"Solicitarile sunt aceleasi din august 2017. Erau mai multe chiar, am lasat doar sapte 
cele mai importante si mai urgente", a explicat Sorin Dumitrascu. 
 
"Am ajuns in aceasta situatie dupa ce un an de zile am incercat un dialog, un an de zile 
am propus solutii si am criticat Ministerul Justitiei", a explicat liderul sidical. 
 
Calendarul protestelor 
 
FSANP a anuntat luni dimineata printr-un comunicat calendarul actiunilor de protest 
"impotriva indolentei si incompetentei ministrului Justitiei, Tudorel Toader, si a lipsei de 
implicare a Guvernului Romaniei in solutionarea problemelor personalului din 
penitenciare". 
 
Ei prezinta lista de revendicari, precum si promisiunile facute de ministrul Toader: 
 
- Conditii de lucru mai bune - "ministrul Justitiei a promis acum 1 an standarde privind 
conditiile de lucru in penitenciare si un plan multianual de investitii, dar nu s-a tinut de 
cuvant. In schimb, bugetul pentru investitii a fost redus la jumatate." 
 
- Plata orelor suplimentare restante - "in continuare sunt peste 1 milion de ore 
suplimentare restante neplatite. Ministrul Justitiei s-a angajat acum 6 luni la 
Penitenciarul Vaslui ca acestea vor fi platite si nu s-a tinut de cuvant." 
 
- Stoparea imputernicirilor ilegale - "cerem reluarea concursurilor pentru ocuparea 
functiilor de management superior si incetarea practicii de vasalizare prin imputerniciri, 
unele deja ilegale prin depasirea limitei de 1 an permisa de lege. Chiar directorul 
general Marian Dobrica se afla de mai bine de 2 luni in aceasta situatie." 
 
- Eliminarea discriminarilor salariale - "cerem aplicarea legii cadru a salarizarii si 
pentru personalul din sectorul de aparare ordine publica si siguranta nationala incepand 
cu octombrie 2018." 
 
- Aprobarea Statutului politistului de penitenciare - "cerem Ministerului Justitiei sa 
includa si observatiile sindicatelor in proiectele transmise prin fortarea procedurii de 
avizare la Parlament." 
- Incetarea abuzului asupra pensionarilor - "cerem eliminarea din legislatie a 
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scamatoriei legislative prin care, incepand cu 15 septembrie 2017, au fost reduse cu 
peste 30%, prin ordonanta de urgenta, pensiile angajatilor din penitenciare, politistilor si 
militarilor." 
 
- Plata integrala a orelor suplimentare curente - "cerem ministrului Justitiei sa aplice 
corect prevederea legala obtinuta in Parlament de catre sindicate referitor la plata orelor 
suplimentare, din ordinul acestuia (OMJ 2721/2018) fiind practic eliminate arbitrar de la 
plata peste 50% dintre orele suplimentare nerecuperate in termen de 60 de zile." 
 
Calendarul actiunilor 
 
Calendarul actiunilor de protest include petitii, refuz de efectuare a orelor suplimentare, 
proteste in strada, pichetari, actiuni in justitie si plangeri penale. 
 
1-10 august - vor fi notificate conducerile penitenciarelor referitor la refuzul de 
efectuare a orelor suplimentare, vor adresa solicitari de plata a orelor suplimentare 
restante, ca punct de plecare formal in procedura de recuperare pe cale judiciara a 
acestora si vor formula plangeri prealabile din partea tuturor sindicatelor membre in 
numele membrilor de sindicat pentru modificarea ordinelor si dispozitiilor ilegale in 
materia platii orelor suplimentare si a imputernicirilor. 
 
6 august - vor cere audiente la directorul general al Administratiei Nationale a 
Penitenciarelor si ministrului Justitiei, Tudorel Toader, intr-o ultima incercare de 
rezolvare pe calea dialogului a revendicarilor. 
 
10 august - este programata o greva japoneza. 
 
19 august - este organizata greva prin exces de zel la accesul in penitenciare si la alte 
activitati care, desi nu afecteaza drepturile detinutilor, pot duce la blocarea 
penitenciarelor. 
 
27 august-27 septembrie - va avea loc pichetarea penitenciarelor de catre 50 - 100 de 
angajati in uniforma. 
 
1-10 septembrie 2018 - va avea loc depunerea unor actiuni in instanta si a unor 
plangeri penale din partea tuturor sindicatelor membre. 
 
3 octombrie - este anuntat un miting in uniforma la Ministerul Justitiei si Administratia 
Nationala a Penitenciarelor cu mars de protest intre cele doua institutii. 
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Octombrie - forma de protest va fi refuzul de a intra in serviciu in toate penitenciarele in 
care nu este asigurat personalul necesar pentru desfasurarea in conditii de siguranta a 
misiunilor. 
 
"Federatia Sindicatelor din Administratia Nationala a Penitenciarelor precizeaza de 
asemenea ca solicita, pe langa rezolvarea revendicarilor, si demiterea ministrului 
Justitiei pentru incomptetenta si actiuni ilegale", isi incheie sindicalistii comunicatul. 
 
(Sursa: ziare.com) 

 

• STUDIU 50% dintre salariații din sănătate sunt nemulțumiți de venituri 

Federația „Solidaritatea Sanitară” a făcut publice rezultatele unei a doua evaluări a 
impactului aplicării legii salarizării, iar acestea arată că 50% dintre salariații din sănătate 
s-au declarat nemulțumiți și foarte nemulțumiți de venitul net total rezultate după 
aplicarea legii. 

Evaluarea făcută publică de Federația „Solidaritatea Sanitară” arată că doar 19% dintre 
salariați s-au declarat mulțumiți și foarte mulțumiți. 

Cel mai mare impact negativ îl înregistrează situația sporurilor: cca. 64% dintre 
respondenți s-au declarat nemulțumiți și foarte nemulțumiți de situația sporurilor; doar 
16,4% dintre salariați s-au declarat mulțumiți și foarte mulțumiți. 

De remarcat că cca. 15% dintre respondenți sunt mulțumiți de venitul net total dar 
nemulțumiți de scăderea veniturilor aferente sporurilor, se arată în comunicatul remis 
MEDIAFAX. 

"Cca. 11,5% dintre respondenți au indicat scăderea venitului net salarial total în luna 
iunie raportat la luna februarie 2018. Extrapolarea datelor conduce la o estimare a 
acestui tip de impact în cazul a cca. 23000 de salariați din sectorul public de sănătate. 
În condițiile existenței unei prevederi legale explicit privind dreptul salariaților la 
compensarea pierderii de veniturilor nete cea mai mare parte a situațiilor considerăm că 
este determinată de aplicarea deficitară a legii la nivel local", mai precizează sursa 
citată. 

Doar 37,46% dintre respondenți au declarat că primesc un spor de 100% (raportat la 
salariul din luna ianuarie 2018) pentru activitatea desfășurată în zilele nelucrătoare. 
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80% dintre respondenți au indicat faptul că se simt înșelați de Guvern în privința 
creșterilor salariale primite comparativ cu cele promise în mod public. De remarcat și că 
cca. 50% dintre medici au indicat același lucru. Principala cauză considerăm că o 
constituie nivelul foarte mare al așteptărilor create de guvernanți în 2017 și la începutul 
acestui an raportat la drepturile salariale concrete. 

Deși au beneficiat de creșterea salariului de bază la 1 martie 2018 (la nivelul 
corespunzător anului 2021 din legea salarizării) doar 60% dintre asistenții medicali au 
indicat o creștere a veniturilor salariale totale nete în luna iunie comparativ cu luna 
februarie 2018. 

"Legea salarizării, așa cum a fost aplicată, a generat un nivel semnificativ de dezordine 
în sistemul sanitar, din cauza ivirii unor diferențe foarte mari între veniturile nete ale 
salariaților din diferite unități, fără ca acestea să fie justificate de criterii obiective. 
Această formă de inechitate participă la amplificare sentimentului de nemulțumire a 
salariaților determinat atât de creșterea salariilor de bază în ritmuri diferite pentru 
diferitele categorii de salariați din Sănătate cât și de problemele amintite privind 
sporurile", se arată în comunicatul transmis de Federația „Solidaritatea Sanitară”. 

Cercetarea a fost comandată de Federația „Solidaritatea Sanitară”, fiind desfășurată în 
cadrul Centrului de Cercetare și Dezvoltare Socială „Solidaritatea” în perioada 13-28 
iunie 2018. Eșantionul este de peste 680 de salariați, care au dat răspunsurile după ce 
au primit fluturașul de salarii în luna iunie, aferent lunii mai. 

(Sursa: Mediafax) 

 
 

• Discuţii informale la Guvern: Vâlcov le-a reproşat miniştrilor că nu au cheltuit 
toţi banii de la capitolul ”Investiţii” - surse/ Dragnea şi Tăriceanu, întâlnire la 
Parlament 

Premierul Viorica Dăncilă i-a convocat, luni, pe miniştri la o întâlnire a cărei temă este 
rectificarea bugetară, au declarat pentru MEDIAFAX surse guvernamentale. În timpul 
discuţiilor, consilierul premierului Viorica Dăncilă, Darius Vâlcov, le-a reproşat miniştrilor 
că nu au cheltuit sumele alocate din buget pentru investiţii în proiectele de dezvoltare, 
au declarat pentru MEDIAFAX surse guvernamentale. 

Premierul Viorica Dăncilă i-a convocat pe miniştri, luni dimineaţă, la Guvern, pentru o 
şedinţă informală pe tema viitoarei rectificări bugetare. Surse guvernamentale au 



6 
 

declarat MEDIAFAX că premierul a stat aproximativ 10 minute la întâlnire, după care 
discuţia a fost condusă de consilierul acesteia, Darius Vâlcov. 

Potrivit surselor citate, Vâlcov le-a reproşat ministerelor că nu au demarat sau au 
demarat cu întârziere procedurile de achiziţii pentru proiectele de dezvoltare, deşi au 
cerut, înainte de aprobarea bugetului de stat pe 2018, o majorare faţă de sumele primite 
în 2017. 

În replică, miniştrii prezenţi la întâlnire şi secretarii de stat şi directorii care au participat 
în locul miniştrilor absenţi, i-au transmis lui Vâlcov, la întâlnirea informală, că au 
aşteptat simplicarea legislaţiei privind achiziţiile publice, demers realizat de Guvern la 
sfârşitul lunii mai printr-o Ordonanţă de Urgenţă. 

Una din propunerile avansate de Vâlcov la întâlnirea informală cu miniştrii a fost ca 
membrii Executivului să-şi asume, ”inclusiv prin semnătură”, o ţintă privind cheltuirea 
fondurilor alocate prin bugetul de stat, au mai declarat pentru MEDIAFAX surse 
guvernamentale. 

Discuţiile despre prima rectificare bugetară pe anul 2018 vor continua luni seară, la 
Guvern, au mai precizat sursele citate. 

În paralel cu această întâlnire de la Guvern, liderii coaliţiei de guvernare, Liviu Dragnea 
şi Călin Popescu Tăriceanu, s-au întâlnit în biroul preşedintelui Camerei Deputaţilor. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Consiliul IMM: Amnistia fiscală poate fi înlocuită cu facilităţi şi reduceri de 
penalităţi 

În locul amnistiei fiscale ar trebui luate măsuri de îmbunătăţire a cadrului legal fiscal, 
reducerea penalităţilor ridicate şi combatarea plăţilor întârziate ale autorităţilor faţă de 
interprinzători, este poziţia Consiliului IMM-urilor anunţată luni cu privire la o posibilă 
amnistie fiscală. 

În plus, sectorul IMM-urilor trebuie să beneficieze de o reglementare inteligentă, de 
consultare sistematică cu organizaţiile reprezentantive, de creşterea accesului la 
finanţare, de simplificarea procedurilor şi debirocratizare, şi de un cadru stabil şi 
predictibil. 

„Cred că o posibilă, potenţială, aministie fiscală ar trebui să aibă obiective foarte clare, 
ar trebui să arate ce anume rezolvăm, ce probleme rezolvăm şi cum, de fapt, contribuim 
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la restartarea mediului de afaceri”, a declarat preşedintele Consiliului Naţional al IMM, 
Florin Jianu, într-o conferinţă de presă. 

Consiliul Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi Mijlocii din România (CNIPMMR) a 
concluzionat, în urma unui sondaj, că o bună parte a mediului de afaceri din România 
nu susţine amnistia fiscal, un procentaj de 76,2% din respondenţi indicând acest lucru. 
Consiliul a mai concluzionat şi faptul că întreprinderile de stat ar trebui să beneficieze 
cel mai puţin de pe urma unei eventuale astfel de măsuri, un procentaj de 94,9% din 
respondenţi indicând acest lucru. 

„Dacă ne uităm la datoriile mediului de afaceri către bugetul de stat, după cum ştiţi, a 
fost dată publicităţii o listă a ruşinii, o listă neagră, la un moment dat, în 2017. Din primii 
500 de datornici la stat, primii 100 sunt companii de stat şi datorează mai mult de 80% 
din datoria pe care mediul de afaceri o are în ceea ce-nseamnă sarcina fiscală”, a 
declarat Florin Jianu. 

Respondenţii au apreciat şi că de o eventuală amnistie fiscală ar trebui să beneficieze 
preponderent persoanele fizice (41,3%), microîntreprinderile (40,3%) şi 
asociaţiile/fundaţiile/alte forme non-profit (33,2%). 

Cu privire la tipul efectelor pe care această măsură le-ar crea, 30,2% au fost de părere 
că ar putea avea efecte negative, 46% au precizat că este o măsură controversată, cu 
efecte multiple, şi doar 23,8% au considerat că ar putea avea efecte pozitive. 

Sondajul efectuat de CNIPMMR a fost efectuat pe un eşantion de 324 de respondenţi 
compus din microîntreprinderi (57,1%), întreprinderi mici (14,3%), întreprinderi mijlocii 
(19%), întreprinderi mari (3,2%) şi ONG-uri sau alte forme juridice (6,4%). 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Administratorii fondurilor de pensii Pilon II, îngrijoraţi de afirmaţiile lui Darius 
Vâlcov 

Asociaţia pentru Pensiile Administrate Privat din România (APAPR) îşi exprimă, într-un 
comunicat transmis luni, „îngrijorarea în legătură cu afirmaţiile recente ale dlui consilier 
de stat Darius Vâlcov”, care „pot pune într-o lumină negativă, în mod nemeritat, 
performanţele Pilonului II de pensii”. 

„Toţi administratorii fondurilor din Pilon II sunt instituţii cu o lungă tradiţie şi prezenţă 
internaţională pe piaţa financiară. Forma juridică de organizare pe piaţa din România 
este de societăţi distincte faţă de alte entităţi din grupul-mamă, fiind vorba de societăţi 
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pe acţiuni cu un capital social minim de 4 milioane de euro (nicidecum SRL-uri). De 
asemenea, toţi administratorii sunt autorizaţi, avizaţi, reglementaţi, supravegheaţi şi 
controlaţi de Autoritatea pentru Supraveghere Financiară (ASF), instituţie a statului 
român”, precizează APAPR. 

De asemenea, comisioanele percepute de administratorii Pilonului II din România „sunt 
semnificativ mai mici decât cele percepute de sistemele similare din alte state, precum 
şi de alte sisteme de economisire”. Studiul „Update of IOPS Work on Fees and 
Charges” realizat de IOPS (organizaţia ce grupează toate instituţiile de supraveghere a 
sistemelor de pensii private şi asigurări din statele lumii) în 2014 a arătat - potrivit 
APAPR - că „valoarea totală a comisioanelor percepute de administratorii fondurilor de 
pensii este cu 25% (un sfert) mai mică decât media celorlalte 42 de sisteme similare de 
economisire din statele membre IOPS”. 

„Valoarea comisioanelor percepute (1,5 miliarde de lei, nu euro) reprezintă totalul 
încasat de cei 7 administratori de la începutul sistemul şi până în prezent. Acestea sunt 
venituri, nu profituri, din care se scad numeroasele costuri, majoritatea derivate din 
reglementarea strictă a sistemului. Mai mult, administratorii Pilonului II au realizat 
investiţii semnificative în 2006-2008 pentru setarea sistemului, care ajung la 500 de 
milioane de euro şi care nu au fost niciodată recuperate din business-ul de 
administrare. Acţionarii administratorilor înregistrează şi astăzi pierderi totale pe ultimii 
10 ani, care ajung la aproape 150 de milioane de euro nerecuperate - sume nominale, 
neactualizate cu inflaţia sau alte prime de risc”, precizează APAPR. 

Potrivit Asociaţiei, portofoliile fondurilor private de pensii sunt diversificate pentru a 
acoperi eventualele riscuri ca anumite investiţii să subperformeze într-o anumită 
perioadă. „Faptul că un anumit emitent poate avea un risc reputaţional într-o anumită 
etapă a dezvoltării lui nu înseamnă automat că perspectivele companiei pe termen lung 
sunt nule. Riscul reputaţional este unul din riscurile cu care orice companie listată se 
poate confrunta în mod curent. De asemenea, prezenţa tuturor emitenţilor la Bursa de 
Valori de la Bucureşti este autorizată tot de către ASF, care de altfel controlează şi 
activitatea tuturor emitenţilor de pe piaţa de capital”, menţionează Asociaţia. 

Astfel că „ne exprimăm îngrijorarea în legătură cu afirmaţiile negative făcute de domnia 
sa (n.n.- Darius Vâlcov) referitoare la performanţa viitoare a unei companii listate, fapt 
ce poate influenţa în mod nemeritat evoluţia acesteia doar prin emoţia creată în spaţiul 
public. O astfel de abordare nu contribuie la un dialog profesionist despre piaţa de 
capital sau despre rezultatele sistemului de pensii private din România”, se mai arată în 
comunicatul citat. 

APAPR reiterează faptul că Pilonul II de pensii private obligatorii din România este 
„solid, transparent, eficient reglementat şi profitabil pentru participanţi”. Iar performanţa 
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Pilonului II din România „a fost remarcată de instituţii internaţionale prestigioase: Banca 
Mondială, FMI, OECD, BERD, Comisia Europeană, BetterFinance”. 

Darius Vâlcov, consilier de stat al premierului, a declarat vineri că şase din şapte fonduri 
de pensii private au cumpărat acţiuni la RCS-RDS, în condiţiile în care compania a 
înregistrat, într-un an scăderi pe bursă de 25%, iar trendul se menţine şi în anul 
următor. 

„RCS-RDS anul trecut - această companie care nimeni nu ştia cât valorează - s-a 
gândit hai să ieşim, deşi aveau 153 de milioane de euro capital, atât aveau ei bunurile 
lor, să ieşim pe piaţă să ne evaluăm. La cât s-au evaluat? La patru miliarde de lei, adică 
de patru ori mai mult. Au ieşit pe piaţă în condiţiile în care cei care trebuiau să cumpere 
ştiau- această companie are dosar penal, chiar atunci au ieşit. Administratorii ei, în 
dosar penal. Între 30 şi 50% dintre reţele nu au avize, adică s-au legat prin localităţi, a 
sunat cineva de la DNA au mai sunat din altă parte şi s-au rezolvat lucrurile în sensul că 
au trecut cu firul. Fondul de pensii au zis hai să cumpărărm acţiuni la RDS. Cu cât? 4 
miliarde. Patru valorează? Cu atât cumpărăm şi noi. Ce s-a întâmplat într-un an? Şase 
din cele şapte fonduri - minim cinci - au acţiuni la RDS în condiţiile în care într-un an de 
zile acţiunile au scăzut cu 25%, adică azi compania nu mai valorează patru miliarde, 
valorează trei. Într-un an, trendul este să se ducă cu încă 25% în cap, în condiţiile în 
care astăzi compania are 1,2 miliarde de euro datorii”, a declarat Darius Vâlcov, la 
România TV. 

„Nu putem decât să spunem oamenilor. ASF trebuie să intervină pentru că atunci când 
te listezi la bursă vii cu un prospect şi spui cumpăraţi acţiuni la Digi că acţiunea e cu 
10% mai mult, iar într-un an tu eşti cu 25% mai puţin, nu te dezvolţi, îţi faci mai multe 
datorii, să ştii că în acel moment se cheamă în SUA fraudă, iar această fraudă trebuie 
verificată. Luni, pe bursă, poate oricine să verifice de ce o companie care are tehnologia 
învechită pentru că suntem amândoi conştienţi că în 3-4 ani nu se vor mai trage cabluri 
în România şi nicăieri în lume, azi avem alte tehnologii. Când vinzi românilor o iluzie şi 
le iei banii de pensii...”, a mai spus, vineri, fostul ministru al Finanţelor. 

Darius Vâlcov a afirmat că cele şapte companii administrează 10 miliarde de euro. 

„A fost un scandal cu Pilonul II. De unde a plecat? Am chemat cei şapte administratori, 
că sunt şapte SRL-uri care administrează pensiile private ale românilor, în sensul în 
care am zis că nu mai dăm banii la stat, dăm un 300 şi ceva de mililoane de euro, 
fiecare are angajaţi între 20-30 de angajaţi, unul singur are 70 de angajaţi. Miliardul şi 
jumătate doar comisionare, ei administrează 10 miliarde de euro. Am întrebat voi cu 
cine vă consultaţi? Vă consultaţi între voi?”, a declarat Darius Vâlcov, consilierul de stat 
al premierului, la România TV. 



10 
 

(Sursa: Mediafax) 

 
 

• ROBOR la 3 luni face un nou salt, ajungând la 3,47% 

Indicele ROBOR la 3 luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor de consum 
în lei cu dobândă variabilă, a crescut luni la valoarea de 3,47%, de la 3,45%, cât 
înregistrase vineri, informează BNR. 

Indicele ROBOR la 6 luni, utilizat în calculul dobânzilor la creditele ipotecare în lei cu 
dobândă variabilă, a crescut la 3,53%, de la 3,51%. 

Indicele ROBOR la 9 luni, care reprezintă rata dobânzii plătită la creditele în lei atrase 
de către băncile comerciale de la alte bănci comerciale pentru o perioadă de nouă luni, 
a crescut la 3,57%, de la 3,55%. 

Indicele la 12 luni a crescut şi el uşor, până la 3,63%. 

ROBOR reprezintă rata medie a dobânzii la care băncile româneşti se împrumută între 
ele în lei. Indicele se stabileşte zilnic ca medie aritmetică a cotaţiilor practicate de 10 
bănci selectate de Banca Naţională. 

(Sursa: Mediafax) 

 
 
• Iohannis a atacat la CCR modificarile la Legea Curtii de Conturi 
 

Presedintele Klaus Iohannis a sesizat CCR cu privire la legea privind modificarea 
organizarii si functionarii Curtii de Conturi, pe motiv de neconstitutionalitate. 
 
In primul rand, afirma seful statului, legea a fost dezbatuta si adoptata cu depasirea 
termenului constitutional de 60 de zile stabilit pentru prima Camera sesizata. 
 
Totodata, potrivit presedintelui Klaus Iohannis, "Legea pentru modificarea si 
completarea Legii nr. 94/1992 privind organizarea si functionarea Curtii de Conturi a 
fost adoptata de Camera Deputatilor cu incalcarea prevederilor art. 75 alin. (2) 
coroborate cu cele ale art. 61 alin. (2) din Constitutie, respectiv a principiului 
bicameralismului". 
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"In opinia noastra, principiul bicameralismului a fost incalcat si prin raportare la o alta 
perspectiva. Astfel, principiul bicameralismului a fost incalcat prin adoptarea legii de 
catre Camera decizionala intr-o forma substantial diferita fata de forma Camerei de 
reflectie, cu ignorarea criteriilor esentiale consacrate prin jurisprudenta constitutionala", 
se arata intr-un comunicat al Presedintiei remis Ziare.com. 
 
De asemenea, legea incalca mai multe articole din Constitutie, mai precizeaza Klaus 
Iohannis in sesizare. 

Iata sesizarea trimisa de presedintele Iohannis la CCR 
 
 
Amintim ca, desi UE ne-a atentionat ca ne va taia fondurile europene, daca va fi adoptat 
proiectul de lege prin care se limiteaza drastic atributiile Curtii de Conturi, Senatul a 
adoptat, la inceputul lunii iulie, in calitate de for decizional, legea pentru modificarea 
organizarii si functionarii Curtii de Conturi. 
 
Astfel, valoarea fondurilor UE pe care am putea sa le pierdem se ridica la 18 miliarde de 
euro, la care se adauga platile directe din agricultura. 
 
Potrivit noii legi, cele mai importante decizii ale Curtii de Conturi vor fi luate de acum 
inainte de presedintele institutiei, Mihai Busuioc, fost secretar general al Guvernului si 
un apropiat al liderului PSD, Liviu Dragnea. 
 
Astfel, el decide la ce institutii trimite inspectorii in control. Si tot prin mana lui vor trece 
rapoartele intocmite in urma verificarilor. 
 
Totodata, Curtea de Conturi nu va mai putea sa se pronunte asupra oportunitatii unor 
achizitii publice. De acest lucru se va ocupa Agentia Nationala pentru Achizitii Publice, 
aflata in subordinea Guvernului. 
 
Curtea de Conturi nu va mai putea recupera nici prejudiciile constatate, pentru ca 
potrivit noii legi nu va mai dispune acest lucru, ca pana acum, ci doar va face 
recomandari. 
 
(Sursa: ziare.com) 

 

http://www.presidency.ro/ro/media/comunicate-de-presa/sesizare-de-neconstitutionalitate-asupra-legii-pentru-modificarea-si-completarea-legii-nr-94-1992-privind-organizarea-si-functionarea-curtii-de-conturi
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• Iohannis a sesizat CCR pentru modificările aduse Legii privind organizarea 
teritoriului României prin care se interzice schimbarea graniţelor oraşelor pe 
criterii etnice 

Preşedintele Klaus Iohannis a sesizat, luni, Curtea Constituţională, cu privire la legea 
care interzice modificarea limitelor teritoriale ale localităţilor dacă se modifică ponderea 
cetăţenilor care aparţin unei minorităţi etnice, informează Administraţia Prezidenţială. 

Senatul a adoptat pe 5 iulie, în calitate de for decizional, Legea pentru modificarea şi 
completarea Legii nr. 2/1968 privind organizarea administrativă a teritoriului României. 
Printre modificările aduse de parlamentari se numără introducerea unui articol care 
prevede că „se interzice orice modificare a limitelor teritoriale ale judeţelor, oraşelor, 
comunelor şi satelor care are ca scop sau efect schimbarea ponderii cetăţenilor 
aparţinând minorităţii naţionale în unitatea administrativ-teritorială în cauză, precum şi 
afectarea drepturilor şi libertăţilor acestora, decurgând din Constituţie, tratatele şi 
convenţiile internaţionale la care România este parte”. 

Potrivit sesizării de neconstituţionalitate a şefului statului, articolul adoptat de Senat nu 
a fost discutat de Camera Deputaţilor şi nici nu se regăseşte în forma iniţiatorului legii. 

„Mai mult, o astfel de modificare substanţială care vizează introducerea unei interdicţii 
pentru legiuitor de modificare a limitelor teritoriale ale unităţilor administrativ-teritoriale 
care determină modificarea ponderii cetăţenilor aparţinând minorităţilor naţionale nu are 
nicio legătură cu aspecte care ţin de actualizarea denumirilor acestor unităţi 
administrativ-teritoriale şi nici cu actualizarea prevederilor din Legea nr. 2/1968 privind 
organizarea administrativă a teritoriului României”, conform sursei citate. 

De asemenea, Klaus Iohannis apreciază că articolul introdus la iniţiativa UDMR în 
Legea privind organizarea teritoriului României ar fi trebuit introdus în Legea 
administraţiei publice locale. 

În textul sesizării se mai arată că Legea administraţiei publice locale nr. 215/2001 
prevede faptul că „delimitarea teritorială a comunelor, oraşelor, municipiilor şi judeţelor 
se stabileşte prin lege” şi că „orice modificare a limitelor teritoriale ale acestora se poate 
efectua numai prin lege şi numai după consultarea prealabilă a cetăţenilor din unităţile 
administrativ-teritoriale respective prin referendum, care se organizează potrivit legii”, 
motiv pentru care „rezultă că populaţia dintr-o unitate administrativ-teritorială îşi poate 
manifesta voinţa cu privire la modificarea limitelor teritoriale ale respectivei unităţi, prin 
referendum”. 
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„Dispoziţiile constituţionale privind suveranitatea permit exprimarea voinţei unei 
comunităţi în raport cu necesităţile economice”, a mai precizat şeful statului în sesizarea 
trimisă CCR. 

„Aşadar, pe cale de interpretare, exigenţele constituţionale referitoare la organizarea 
teritoriului, suveranitate şi autonomie locală nu permit instituirea unei interdicţii cu privire 
la exprimarea voinţei cetăţenilor dintr-o unitate administrativ-teritorială în ceea ce 
priveşte modificarea limitelor teritoriale ale acesteia. În plus, circumstanţierea unei astfel 
de interdicţii - prin raportare la un scop sau efect ce ar conduce la schimbarea ponderii 
cetăţenilor aparţinând minorităţii naţionale în unitatea administrativ-teritorială în cauză, 
precum şi la afectarea drepturilor şi libertăţilor acestora - este neclară şi imposibil de 
stabilit. Calificarea unei astfel de acţiuni prin raportare la un alt scop şi efect decât cel 
de delimitare teritorială, astfel încât aceasta să se înscrie în ipoteza interdicţiei este 
imposibil de realizat, nu este stabilită entitatea care va analiza scopul şi va constata 
efectul şi nu sunt prevăzute consecinţele încălcării acestei interdicţii”, a conchis 
Iohannis în textul sesizării. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Ambasadorul României în SUA, convocat de ministrul american al energiei după 
adoptarea Legii offshore 

Ambasadorul României la Washington, George Cristian Maior, s-a întâlnit cu secretarul 
american al energiei, Rick Perry, întrevederea venind în contextul în care Parlamentul a 
adoptat Legea offshore, iar liderul PSD, Liviu Dragnea, a anunțat că aceasta va fi 
modificată prin ordonanță de urgență. 

”Ambasadorul României în SUA, George Cristian Maior, a avut, miercuri, 25 iulie 2018, 
o întrevedere cu secretarul energiei al Statelor Unite, Rick Perry. Cu această ocazie, cei 
doi interlocutori au subliniat impactul major al exploatării resurselor de hidrocarburi din 
România pentru securitatea energetică din regiune, ca o componentă importantă pentru 
dezvoltarea Parteneriatului Strategic dintre SUA şi România. 

În context, secretarul american al energiei, Rick Perry, a reafirmat interesul față de 
dezvoltarea dialogului pe teme de energie, inclusiv cu ocazia Summit-ului la nivel înalt 
al Iniţiativei celor Trei Mări, care va avea loc la Bucureşti, în perioada 17-18 septembrie 
2018”, se arată într-un comunicat de presă al Ambasadei României la Washington. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/liviu-dragnea_61.html
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Președintele PSD, Liviu Dragnea, a anunțat, duminică seară, că se poartă discuții 
pentru o posibilă ordonanță de Guvern pentru legea off-shore, el precizând că 
prevederile actului normativ nu sunt bine definite în anexe și nu sunt clare. 

"Ceea ce s-a adoptat în lege trebuie să fie pus limpede, pus clar şi fără echivoc şi în 
anexa care cuprinde formula de calcul pentru deducerile pentru impozitul pe veniturile 
suplimentare şi pentru deducerile din acest impozit. Şi anume este vorba de valoarea 
investiţiilor despre care se vorbeşte în lege că este firesc să se deducă investiţiile, dar 
nu este foarte bine clarificat în lege. Şi nu se deduc toate investiţiile o dată, ci într-o 
perioadă de timp, în aşa fel încât statul român să primească bani, dar, în acelaşi timp, şi 
companiile care investesc să poată să se menţină deasupra costurilor. Ideea e că noi 
avem nevoie de acele gaze, avem nevoie ca cineva să le scoată, dar cei care le scot să 
nu lucreze în pierdere şi să aibă şi nivelul de cash flow firesc şi necesar. Asta va trebui 
să cuprindă ordonanţa", a declarat liderul PSD, Liviu Dragnea, marți la Parlament. 

Acesta a adăugat că a vorbit deja cu premierul Viorica Dăncilă și cu ministrul de 
Finanțe, Eugen Teodorovici, urmând să mai existe o discuție pe această temă cu 
ministrul Energiei, Anton Anton, Teodorovici şi ministrul Justiției, Tudorel Toader. 

Pe 9 iulie, Camera Deputaţilor a adoptat, în calitate de for decizional, proiectul care 
stabileşte măsuri pentru exploatarea gazelor din Marea Neagră, cu 175 de voturi 
pentru, 30 împotrivă şi 30 de abţineri. Iniţiativa legislativă adoptată de deputați 
reglementează modul de implementare a operaţiunilor petroliere de către titularii de 
acorduri referitoare la perimetre petroliere off-shore. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Inspecţia Judiciară începe un control la DNA. Verificările pleacă de la afirmaţiile 
din proiectul de management al candidatului respins la şefia DNA, Marius Iacob 

Inspecţia Judiciară anunţă că va efectua în perioada 1 august - 1 octombrie 2018 un 
control tematic comun privind respectarea principiilor generale care guvernează 
activitatea Autorităţii Judecătoreşti în cauzele de competenţa DNA care vizează 
magistraţi sau au legătură cu aceştia. 

"Inspecţia Judiciară, prin inspectorii de la Direcţiile de inspecţie judiciară pentru 
procurori şi, respectiv, judecători, va efectua în perioada 1 august - 1 octombrie 2018 un 
control tematic comun privind respectarea principiilor generale care guvernează 
activitatea Autorităţii Judecătoreşti în cauzele de competenţa Direcţiei Naţionale 
Anticorupţie vizând magistraţi sau în legătură cu acestea", anunţă instituţia, prin 
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inetrmediul unui comunicat de presă postat pe pagina de Facebook a Inspecţiei 
Judiciare. 

Verificările vizează perioada 1 iaunuarie 2014 - 30 iulie 2018, iar raportul va fi înaintat 
Consiliului Superior al Magistraturii până la 5 noiembrie 2018. 

Procurorul-şef adjunct al DNA, Marius Iacob, a anunţat în proiectul de management 
pentru susţinerea candidaturii la şefia DNA, că în prezent, la Direcţia Naţională 
Anticorupţie sunt înregistrate aproximativ 300 de dosare în care sunt anchetaţi 
magistraţi. 

Ministrul Tudorel Toader a declarat, luni, că existenţa a 300 de dosare în care sunt 
achetaţi magistraţi ar justifica împotrivirea faţă de înfiinţarea unei secţii speciale de 
anchetare a magistraţilor. 

„Nu am ce să comentez decât că am aflat şi eu că sunt 300, dar cred că a spus 300 de 
dosare care trebuiesc transferate şi într-o cauză pot fi mai mulţi făptuitori autori suspecţi 
ce or fi dânşii. La momentul la care va avea loc transferul sigur o să vedem la ce se 
referă respectivele cauze. Evident că şi mie mi se par foarte multe, evident că nu am 
ştiut nici unul dintre noi aşa ceva şi tot evident cred este şi faptul că aşa se poate 
justifica împotrivirea ca respectiva secţie să se înfiinţeze la Ministerul Public”, a declarat 
ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 

Printre modificările aduse Legii 304/2004 privind organizarea judiciară şi promulgate 
deja de preşedintele Klaus Iohannis, se numără şi cea privind înfiinţarea Secţiei pentru 
investigarea infracţiunilor din Justiţie în cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de 
Casaţie şi Justiţie (PÎCCJ). 

(Sursa: Mediafax) 

 
• Cum explica Carmen Dan refuzul protectiei SPP pentru Kovesi, dupa ce aceasta 
a plecat de la DNA 
 
Ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, a afirmat, luni seara, ca s-a bazat pe 
prevederile legale atunci cand nu a fost de acord cu solicitarea fostului procuror-sef al 
DNA Laura Codruta Kovesi catre CSAT prin care cerea sa beneficieze in continuare de 
protectia SPP, precizand ca ministerul pe care il conduce are structuri care pot asigura 
protectie. 
 
"A fost o discutie despre acest subiect si tema discutiei era tocmai solicitarea transmisa 
de doamna Kovesi Consiliului Suprem de Aparare a Tarii, in care se cerea aprobarea 

http://www.ziare.com/carmen-dan/ministru-de-interne/carmen-dan-a-refuzat-protectia-spp-pentru-kovesi-dupa-ce-aceasta-a-plecat-de-la-dna-1521386
http://www.ziare.com/carmen-dan/ministru-de-interne/carmen-dan-a-refuzat-protectia-spp-pentru-kovesi-dupa-ce-aceasta-a-plecat-de-la-dna-1521386
http://www.ziare.com/carmen-dan/ministru-de-interne/carmen-dan-a-refuzat-protectia-spp-pentru-kovesi-dupa-ce-aceasta-a-plecat-de-la-dna-1521386


16 
 

mentinerii asigurarii protectiei de la Serviciul de Protectie si Paza. Cu acea ocazie, eu 
mi-am exprimat pozitia, nu am fost de acord cu acea solicitare, bazandu-ma, evident, 
pe prevederile legale, care nu sunt putine si care dau atat Jandarmeriei, cat si Politiei 
atributii pentru paza magistratilor, chiar si in situatia in care acesti magistrati se afla intr-
o situatie de risc. 
 
Si sunt o serie de acte normative. Atunci cand mi-am exprimat aceasta pozitie, eu m-am 
referit la o baza legala si pot sa va si spun, avem Legea 333 din 2003, are un articol 3, 
alineatul 5, Legea 550 din 2004, care priveste organizarea si functionarea Jandarmeriei, 
o Ordonanta de Urgenta nr. 20 din 2009, o Lege, 303 din 2004, privind statutul 
judecatorilor si procurorilor, o Lege, 218 din 2002, privind organizarea Politiei Romane. 
 
Deci, au fost o serie de acte normative care justificau si atribuiau aceasta competenta 
unor structuri in subordinea ministerului. Deci, asa cum bine puteti vedea, este baza 
legala consistenta pe care, normal, eu am analizat-o la momentul in care mi-am 
exprimat optiunea", a declarat Carmen Dan la Antena 3. 
 
Ea a mentionat ca raspunsul sau s-a bazat si pe faptul ca in Ministerul de Interne exista 
structuri care ar putea asigura protectia. 
 
"Si acum mai spun ca eu, ca ministru de Interne, avand in componenta ministerului 
aceste structuri, era firesc, pe de alta parte, sa ma pozitionez in aceasta directie, 
mizand bineinteles pe profesionalismul jandarmilor si al politistilor si nu pe cel al unei 
structuri, respectiv Serviciului de Protectie si Paza, din afara ministerului pe care il 
conduc", a precizat Dan. 
 
Carmen Dan a mai aratat ca pana in acest moment Ministerul Afacerilor Interne nu a 
primit nicio solicitare din parte Laurei Codruta Kovesi. 
 
"La Ministerul Afacerilor Interne nu s-a primit pana in acest moment nicio solicitare de 
repartizare a unui aghiotant pentru doamna Kovesi. (...) La Ministerul de Interne nu s-a 
inregistrat o astfel de solicitare si cand spun Ministerul de Interne, iau in calcul si 
structurile importante ale ministerului, cele care, potrivit legii, ar avea si competenta sa 
asigure protectia magistratilor", a spus ministrul. 
 
(Sursa: ziare.com) 
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• Oficial SRI, despre informatiile privind ascultarea a 6 milioane de romani: Nu 
avem resurse pentru asa ceva. In 2004-2016 au fost 16.000 de cetateni 
 
Seful Directiei Analiza din SRI Adrian Paraluta afirma, referindu-se la informatiile privind 
ascultarea a 6 milioane de romani, ca SRI nu are nici resurse si nici nevoia operativa 
pentru o asemenea actiune. 
 
In perioada 2004 - 2016, Serviciul a solicitat si primit 9.000 de mandate pe securitate 
nationala vizand interceptarea a 16.000 de cetateni, adauga oficialul SRI. 
 
"Nu avem, nici pe departe, resursele si nici nevoia operativa de a urmari atata lume, asa 
cum se prezinta uneori in spatiul public. In realitate, intre 2004 si 2016, SRI a solicitat si 
obtinut un pic peste 9.000 de mandate de securitate nationala, care au vizat 
interceptarea comunicatiilor unui numar de aproximativ 16.000 de cetateni. 
 
Unele dintre mandate pot fi, conform legislatiei in vigoare, prelungite sau extinse. Cifra 
de 6 milioane de oameni urmariti in Romania, vehiculata in media, nu doresc sa o 
comentez. SRI a dat un comunicat de presa pe acest subiect, in care sunt prezentate 
situatiile statistice exacte". 
 
In prezentarea cu tema "Ratiunea de a fi a serviciilor de informatii", din cadrul 
evnimentelor organizate cu ocazia Festivalului de Film si Istorii Rasnov 2018, seful 
Directiei Generale Analiza din SRI a precizat ca "SRI nu intercepteaza niciun fel de 
comunicatii, inclusiv comunicatii transmise prin platformele de mesagerie din social 
media, fara mandat de securitate nationala". 
 
"Va asiguram ca ne consultam cu Departamentul Juridic din cadrul Serviciului, pe 
fiecare masura relevanta pe care o luam", a afirmat el. 
 
Presedintele Comisiei de Control SRI, Claudiu Manda, a anuntat, la sfarsitul lunii mai, 
ca numarul de mandate de interceptare pe siguranta nationala in perioada 2005-2016 
este de peste 300.000, afirmand ca, daca la un mandat se face o medie de 20 de 
persoane, numarul celor interceptati trece de sase milioane, iar cifra ar putea sa fie mai 
mare. 
 
"Totalul acestor acte de autorizare si supraveghere in perioada 2005 - 2016 inseamna 
peste 311.000 de mandate. In contextul in care pe un mandat de supraveghere putem 
sa ne gandim ca vorbim de o medie de 20 de persoane sau de posturi interceptate, 
putem sa gandim ca au fost mai mult de 6 milioane de persoane interceptate in aceasta 
perioada. Cifra ar putea sa fie si mai mare de atat. 

http://www.ziare.com/stiri/sri/seful-comisiei-sri-peste-6-milioane-de-persoane-au-fost-interceptate-de-sri-1515807
http://www.ziare.com/stiri/sri/seful-comisiei-sri-peste-6-milioane-de-persoane-au-fost-interceptate-de-sri-1515807
http://www.ziare.com/stiri/sri/seful-comisiei-sri-peste-6-milioane-de-persoane-au-fost-interceptate-de-sri-1515807
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Dupa 2016 si in 2017, daca ne uitam la media anilor precedenti, putem sa vorbim de 
inca 50.000, plus 50.000 de astfel de mandate sau de autorizatii", a mai explicat Manda. 
 
(Sursa: ziare.com) 

 

• CSM i-a SUSPENDAT din funcţie pe procurorii Lucian Onea şi Mircea Negulescu 

Secţia pentru procurori a CSM a decis, luni, suspendarea din funcţie a procurorilor 
Lucian Onea şi Mircea Negulescu, după ce Parchetul General i-a plasat sub control 
judiciar pentru infracţiunile de inducere în eroare a organelor judiciare şi complicitate la 
infracţiunea de represiune nedreaptă. 

Mircea Negulescu e urmărit penal pentru participaţie improprie, sub forma complicităţii, 
la săvârşirea infracţiunii de inducere în eroare a organelor judiciare şi complicitate la 
infracţiunea de represiune nedreaptă. El are, alături de Lucian Onea, interdicţie de a-şi 
exercita profesia de procuror. 

"În fapt, procurorii au reţinut că, în anul 2015, inculpaţii procurori Onea Lucian (procuror 
şef în cadrul Direcţiei Naţionale Anticorupţie - Serviciul Teritorial Ploieşti) şi Negulescu 
Mircea (la data faptelor procuror în cadrul Parchetului de pe lângă Curte de Apel 
Ploieşti) au determinat prin constrângere un martor (ameninţându-l în mod direct că o 
vor inculpa pe sora acestuia într-o cauză penală) să întocmească în fals o sesizare pe 
un alt nume şi tabele/liste cu alegători din Republica Moldova, documente din care să 
rezulte că alegătorii ar fi primit bani drept „mită electorală”. Documentele au fost 
expediate prin fax şi poştă din Chişinău la Direcţia Naţională Anticorupţie – Serviciul 
Teritorial Ploieşti", arată Parchetul General, într-un comunicat de presă remis vineri 
MEDIAFAX. 

Deşi ştia că probele sunt ticluite în mod mincinos de martor, Lucian Onea a cerut 
Tribunalului Prahova arestarea preventivă a unui inculpat pentru infracţiunea de 
coruperea alegătorilor, prezentând instanţei drept probe, documentele ticluite. 

Potrivit unor surse judiciare, este vorba despre o sesizare întocmită de către fostul 
deputat Vlad Cosma pe numele unui cetăţean din Chişinău, Serghei Petruş. Vlad 
Cosma ar fi fost ameninţat de către Lucian Onea că îi va întocmi dosar penal surorii 
acestuia, Andreei Cosma. Ulterior, Vlad Cosma a declarat public că Serghei Petruş nu 
există. 

Atât Lucian Onea cât şi Mircea Negulescu au fost plasaţi sub control judiciar pe o 
perioadă de 60 zile. Ei nu au voie să comunice între ei şi respectiv cu anumite persoane 
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menţionate în ordonanţe; nu au voie să mai exercite profesia de procuror şi nu au voie 
să deţină, să folosească sau să poarte arme. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Adrian Ţuţuianu despre gestul primarului care a semnat iniţiativa „Fără penali“: 
Este inacceptabil 

Preşedintele PSD Dâmboviţa, Adrian Ţuţuianu, spune că gestul primarului din 
Pucioasa, care a semnat iniţiativa „Fără penali în funcţii publice” este „inacceptabil” şi 
„de natură a crea confuzie în interiorul partidului şi electoratului PSD”, acţiunea 
primarului urmând să fie analizată în partid. 

Senatorul PSD, Adrian Ţuţuianu, a spus acţiunea primarului din Pucioasa, Constantin 
Ana, care a semnat iniţiativa „Fără penali în funcţii publice” va fi analizată de forurile 
statutare ale PSD. 

„Acţiunea domnului Ana Constantin, precum şi declaraţiile din jurul acesteia, vor face 
obiectul analizei în forurile statutare de conducere ale partidului în perioada imediat 
următoare. Gestul său este unul de natură a crea confuzie în interiorul partidului şi 
electoratului Partidului Social Democrat, lucru pe care îl considerăm inacceptabil”, a 
scris liderul PSD, Adrian Ţuţuianu, pe pagina sa de facebook. 

Ţuţuianu a adăugat că gestul lui Constantin Ana este unul personal şi nu reprezintă 
poziţia Organizaţiei PSD Dâmboviţa. 

„Gestul domnului Ana Constantin este unul personal. Poziţia sa nu reprezintă poziţia 
Organizaţiei Judeţene Dâmboviţa a Partidului Social Democrat, care nu girează 
acţiunile politice ale adversarilor săi. PSD Dâmboviţa rămâne consecvent actelor 
normative adoptate în sesiunea parlamentară încheiată recent, prin care s-au adus 
modificări legislaţiei privind organizarea şi funcţionarea sistemului judiciar, Codului 
penal şi Codului de procedură penală”, a mai scris Ţuţuianu. 

Primarul oraşului dâmboviţean Pucioasa, Constantin Ana, a semnat iniţiativa „Fără 
penali în funcţiile publice”, declarând că s-a speriat de ”această ură împotriva PSD”. “Nu 
înseamnă că sunt mai puţin PSD-ist că am semnat”, a spus edilul. 

Primarul din Pucioasa, Constantin Ana, a declarat, luni, corespondentului MEDIAFAX, 
că a fost contactat de patru tineri care strângeau semnături pentru iniţiativa „Fără penali 
în funcţiile publice” şi s-a întâlnit cu ei la sediul Primăriei, unde a semnat iniţiativa. 
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Întrebat ce l-a determinat să facă acest gest, primarul a spus că a fost motivat de 
“această dezbinare între PSD şi tinerii care protestează împotriva noastră (PSD n.r.). 
Eu am vrut să fiu un liant. Interesul nostru e comun, vrem toţi o ţară normală, să 
devenim o ţară unită. Am fost speriat de această ură împotriva PSD”. 
Ana a precizat că nu a fost “certat” de conducerea partidului. 

“Nu înseamnă că sunt mai puţin PSD-ist că am semnat. E un gest de normalitate. Şi noi 
suntem oameni, nu maimuţe. Şi noi, PSD-iştii tineri, suntem interesaţi de viitorul acestei 
ţări. Nu am avut un interes personal. În nicio clipă nu mi-a fost teamă că mi se va 
reproşa ceva din partea conducerii partidului”, a declarat Constantin Ana. 

Constantin Ana are 40 de ani şi de 21 de ani este membru PSD. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Iohannis a promulgat Legea prin care românii din străinătate vor putea studia în 
limba română 

Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, luni, modificările aduse Legii privind sprijinul 
acordat românilor de pretutindeni prin care Diaspora va avea dreptul de a studia în 
limba română în străinătate şi ţările de reşedinţă, la toate nivelurile şi formele de 
învăţământ, informează Preşedinţia. 

Modificările aduse Legii 299/2007 privind sprijinul acordat românilor de pretutindeni, au 
ca scop „păstrarea, afirmarea şi promovarea identităţii etnice, culturale şi religioase ale 
românilor din afara ţării”, se arată în expunerea de motive a actului normativ promulgat 
luni de şeful statului. 

Legea este modificată astfel încât românii nu doar vor studia la şcoală limba română, ci 
vor avea dreptul „de a studia în limba română în România, în străinătate şi în ţările de 
reşedinţă, la toate nivelurile şi formele de învăţământ”, după noile modificări ale Art. 5, 
alin (1) din Legea 299/2007 privind sprijinul acordat românilor de pretutindeni. 

Noile prevederi ale Legii promulgate de Iohannis se aplică persoanelor „aparţinând 
minorităţilor naţionale, minorităţilor lingvistice sau grupurilor etnice autohtone române 
sau care aparţin filonului cultural şi etnic românesc, existente în statele din vecinătatea 
României şi alte state, care îşi asumă identitatea etnică, lingvistică şi culturală română 
faţă de autorităţile române, indiferent de etnonimul folosit”, dar şi „ etnicii care se 
recunosc de origine română, aflaţi în afara graniţelor ţării, înregistraţi ca altă minoritate 
în statul de reşedinţă, care îşi asumă, prin autoidentificare, apartenenţa la spaţiul 
cultural şi identitar românesc”. 
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Alte modificări vizează asigurarea unui diplomat cu atribuţii pentru relaţia cu românii de 
pretutindeni, în ţările unde locuiesc cetăţeni români. 

„În statele în care nu este numit un ataşat diplomatic conform alin. (21), M.A.E., în 
cooperare cu M.R.P., va asigura prezenţa, în cadrul misiunilor diplomatice sau oficiilor 
consulare ale României din statele unde există însemnate comunităţi româneşti, a unui 
diplomat cu atribuţii pentru relaţia cu românii de pretutindeni, cu încadrarea în numărul 
de posturi aprobat şi în fondurile alocate cu această destinaţie. (4) Fondurile pentru 
funcţionarea M.R.P. şi realizarea proiectelor destinate românilor de pretutindeni se 
asigură de la bugetul de stat. Totodată, M.R.P. poate utiliza, în vederea realizării 
obiectivelor sale, fonduri provenite din accesarea fondurilor europene”, scrie în proiectul 
de lege promulgat de şeful statului. 

Potrivit sursei citate, parteneriate ale Ministerului Românilor de Pretudindeni vor fi 
încheiate şi cu unităţile de cult ale românilor din afara ţării, lucru neprevăzut până acum 
în lege. 

„(...) Dezvoltă parteneriate cu asociaţiile, unităţile de cult şi organizaţiile românilor care 
trăiesc în afara graniţelor, prin acordarea de finanţări nerambursabile către entităţi 
publice sau primate din ţară şi din afara frontierelor României, în conformitate cu 
prevederile Legii nr.321/2006 privind regimul acordării finanţărilor nerambursabile 
pentru programele, proiectele sau acţiunile privind sprijinirea activităţii românilor de 
pretutindeni şi a organizaţiilor reprezentative ale acestora, precum şi a modului de 
repartizare şi de utilizare a sumei prevăzute în bugetul Ministerului pentru Românii de 
Pretutindeni pentru această activitate, republicată, în vederea exercitării drepturilor 
culturale prevăzute de prezenta lege, inclusiv prin derularea unor proiecte specifice, în 
beneficiul românilor de pretutindeni”, scrie în Legea promulgată Iohannis. 

La articolul 7, Legii 299/2007 privind sprijinul acordat românilor de pretutindeni, se 
introduc două articole care vizează comunicarea dintre Ministerul Românilor de 
Pretutindeni cu Ministerul Afacerilor Externe şi Ministerul Muncii şi Justiţiei Sociale. 

„Cooperează cu M.A.E., inclusiv cu misiunile diplomatice,oficiile consulare şi institutele 
culturale române pentru înfiinţarea, organizarea şi susţinerea activităţii centrelor de 
informare ale României în străinătate, precum şi a Centrelor comunitare româneşti în 
străinătate, în condiţiile legii; susţine, în cooperare cu Ministerul Muncii şi Justiţiei 
Sociale, înfiinţarea unor puncte de informare pentru comunităţile româneşti din afara 
graniţelor.” 

Alte modificări ale articolului 7 sunt: „(7) M.R.P. elaborează, documente de politici 
publice prin care sunt stabilite destinaţii şi comunităţi prioritare pentru derularea de 
proiecte proprii, în conformitate cu obiectivele de politică internă şi externă ale 
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României. (8) Proiectele, programele sau acţiunile proprii în sprijinul comunităţilor 
româneşti din străinătate, sunt derulate de către M.R.P., inclusiv prin cooperare cu alte 
autorităţi sau instituţii, publice ori private, persoane fizice sau juridice, din ţară sau din 
străinătate, în condiţiile legii. (9) Pentru îndeplinirea atribuţiilor sale şi sprijinirea 
comunităţilor româneşti din străinătate, M.R.P. poate derula proiecte, programe sau 
acţiuni proprii, cu utilizarea de finanţări nerambursabile, în conformitate cu prevederile 
legale. (10) Proiectele, programele sau acţiunile proprii sunt necesare pentru atingerea 
unor obiective strategice de politică ale României. (11) M.R.P. asigură suportul 
educaţional, ştiinţific şi cultural pentru păstrarea, afirmarea şi promovarea identităţii 
etnice, culturale, lingvistice şi religioase a românilor de pretutindeni (12) Drepturile 
persoanelor prevăzute în prezenta lege pot fi realizate şi prin intermediul autorităţilor 
administraţiilor publice locale, în raport cu specificul lor. Acestea pot acorda sprijin 
material, inclusiv financiar, românilor de pretutindeni, în condiţii ce vor fi stabilite de 
organul deliberativ local, în limita a 5% din buget. (13) Statul român poate sprijini 
programe de studiu în limba română, la toate nivelurile şi formele de învăţământ, în 
statele în care există comunităţi de români. (14) Autorităţile administraţiilor publice 
locale, pot acorda ajutoare sociale, în special celor care provin din respectivele 
comunităţi, pentru necesităţi majore cum ar fi repatrierea şi/sau înhumarea rămăşiţelor 
pământeşti ale persoanelor decedate în străinătate, în cazuri justificate”, conform 
aceleiaşi surse. 

Proiectul pentru modificarea Legii 299/2007 privind sprijinul acordat românilor de 
pretutindeni, a fost iniţiată de Guvern, iar pe 5 iulie a fost adoptat de Camera 
Deputaţilor, for decizional, cu 230 voturi pentru, 20 abţineri şi 4 împotrivă. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Transgaz scoate la licitaţie capacităţile de export şi import de gaze naturale de 
la graniţele cu Ungaria şi Bulgaria 

Transgaz a publicat pe site-ul propriu anunţurile privind scoatere la licitaţie a 
capacităţilor de export şi import de gaze din şi spre Ungaria şi Bulgaria, pentru anul 
gazier 2018-2019. 

Astfel, operatorii de reţea interesaţi să-şi rezerve capacitate de import sau export în 
relaţia cu Ungaria, la Csanadpalota, sau în relaţia cu Bulgaria, prin conducta Giurgiu-
Ruse, au trebuit să se înregistreze până pe 27 iulie, urmând ca, până pe 31 iulie, să 
depună garanţia de participare la licitaţie, atât la Transgaz, cât şi la operatorul de sistem 
din Ungaria, respectiv Bulgaria. 
 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/transgaz_2431.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/bulgaria_1272.html
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Licitaţiile pentru capacitate agregată/neagregată vor începe în data de 6 august 2018 la 
ora 07:00 (UTC), respectiv ora 09:00 a Ungariei (CET) şi ora 10:00 a României (EET). 
 
În cadrul unei licitaţii, utilizatorii de reţea pot licita pentru capacitatea solicitata în runde 
succesive, aplicând intervale de preţ 
predeterminate (licitaţie ascendentă). 
 
Utilizatorii de reţea a căror ofertă a câştigat licitaţia sunt obligaţi să plătească tariful de 
capacitate pentru capacitatea obţinută, comisionul de licitaţie final calculat în baza 
intervalului de preţ aferent şi dupa caz, tariful volumetric pentru cantitatea transportata, 
se mai arată în anunţul Transgaz. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Tratamente de generaţie nouă, aprobate 

Agenţia Europeană a Medicamentului a aprobat trei tratamente de nouă generaţie, care 
au dat rezultate bune în tratarea astmului sever la copii, a cancerului pulmonar care nu 
poate fi operat şi a problemelor de coagulare a sângelui. 

Cele trei medicamente mai au nevoie şi de aprobarea Comisiei Europene pentru a 
ajunge pe piaţa comunitară, însă aceasta este considerată o formalitate. 
În cazul tratamentului pentru astm, vorbim despre un medicament considerat prima 
terapie biologică pentru tratarea astmului sever la copii. 

Celelalte două tratamente aprobate sunt un medicament imunoterapeutic destinat 
tratării cancerului pulmonar la pacienții inoperabili, aflaţi în fază avansată, dar fără 
metastaze şi un medicament destinat prevenirii formării cheagurilor de sânge, care 
poate fi folosit și de pacienții cu ateroscleroză. 

Cele trei tratamente au preţuri pe piaţa liberă cuprinse între 400 şi 2.600 de dolari. 

(Sursa: Digi 24) 
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• Două loturi de AUTOSTRADĂ au fost date în folosinţă. A fost semnată recepţia 
lucrărilor 

Aproape 29 de kilometri, cât însumează loturile 3 şi 4 ale Autostrăzii Sebeş-Turda, ar 
putea fi deschişi traficului rutier, începând din această seară. Tronsoanele au fost 
recepţionate de Compania Naţională de Administrare a Infrastructurii Rutiere din 
România (CNAIR) şi mai e nevoie doar de dispoziţia Poliţiei. 

Purtătorul de cuvânt al CNAIR, Alin Şerbănescu, a declarat, luni, corespondentului 
MEDIAFAX, că a fost recepţionat şi lotul 3 al Autostrăzii Sebeş-Turda şi mai este nevoie 
ca poliţiştii să dea dispoziţie de deschidere. 

”S-a recepţionat şi lotul 3 şi, în scurt timp, în seara aceasta (luni seara – n.r.), sperăm 
să dăm drumul la circulaţie. E cert că vrem să dăm drumul circulaţiei în această seară 
dar nu ştim la ce oră. Estimăm că la 20.30, pe ambele loturi”, a spus Alin Şerbănescu. 

Întrebat dacă marţi se va circula pe autostradă, acesta a răspuns: ”Clar. Mai trebuie să 
ne armonizăm punctul de vedere cu poliţia, poliţia să dea dispoziţie de deschidere, iar 
apoi cetăţenii să-şi manifeste dorinţa de a intra pe autostradă”, a mai declarat purtătorul 
de cuvânt al CNAIR. 

Întrebat, de asemenea, dacă nu au existat neconformităţi pe lotul 3, Şerbănescu a spus 
că ”au fost îndeplinite criteriile de calitate cerute de CNAIR, conform normativelor”. 

Lotul 4 a fost recepţionat în cursul zilei de luni, la orele amiezii. 

La începutul anului, pe lotul 3 s-a mai făcut o inspecţie tehnică în vederea recepţiei, 
însă CNAIR a constatat probleme legate de aderenţă, planeitate şi grosime a asfaltului, 
acestea fiind remediate. 

Pe loturile 1 şi 2 s-a lucrat mai încet, acestea sunt în execuţie de trei ani, iar stadiul fizic 
este de aproape 50%. 

Autostrada Sebeş-Turda va avea o lungime totală de 70 de kilometri şi va traversa 
parţial judeţele Alba şi Cluj. 

Primul lot se întinde pe 17 kilometri, de la intrarea pe autostradă în Sebeş, până la 
Pârâul Iovului, după Alba Iulia. Lotul doi are o lungime de 24,3 kilometri şi se întinde de 
la Pârâul Iovului până la intrarea în Aiud, iar lotul trei, care are 12,5 km, se întinde de la 
intrarea în Aiud până la Decea. Ultimul lot are 16,3 km şi se termină în Turda. 

(Sursa: Mediafax) 
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• Pesta porcină: Fermierii afectaţi de obligaţia sacrificărilor încep să primească 
plăţi compensatorii 

Primele plăţi compensatorii au ajuns la crescătorii de porci afectaţi de pierderea 
animalelor în acţiunile pentru lichidarea rapidă a focarelor de pestă porcină africană, 
arată un comunicat transmis luni de Autoritatea Naţională Sanitară Veterinară şi pentru 
Siguranţa Alimentelor - ANSVSA. 

„Pentru controlul Pestei Porcine Africane (PPA), Guvernul României a aplicat măsuri 
suplimentare de monitorizare, control şi combatere a bolii, astfel încât să se împiedice 
răspândirea virusului şi să se limiteze pierderile generate de evoluţia focarelor. 
Totodată, au fost adoptate acte normative care reglementează compensarea pagubelor 
crescătorilor de porci cauzate de pierderea animalelor în acţiunile pentru lichidarea 
rapidă a focarelor de boală, dar şi acordarea de stimulente financiare pentru notificarea 
cazurilor de porci mistreţi morţi şi pentru participarea vânătorilor la vânătoarea 
selectivă”, menţionează ANSVSA. 

Fondurile necesare sunt asigurate de către ANSVSA, cu încadrarea în bugetul aprobat 
cu această destinaţie şi rambursate ulterior de Comisia Europeană, în conformitate cu 
deciziile Grant. 

Despăgubirile se acordă atât pentru animalele ucise în cazul măsurilor care se 
întreprind pentru lichidarea rapidă a focarelor de boală, cât şi pentru pagube colaterale. 

„În cazul pestei porcine africane, este interzisă valorificarea produselor şi subproduselor 
de la animalele tăiate, ucise sau altfel afectate”, precizează Autoritatea. 

Despăgubirile se acordă în baza evaluărilor realizate de Comisia de evaluare care 
analizează şi aprobă valoarea de înlocuire a animalului/animalelor în funcţie de: 
valoarea genetică, valoarea zootehnică, sex, vârstă, greutate, starea fiziologică, 
categoria de producţie, preţul pieţei, la data când a avut loc acţiunea de lichidare a 
focarului de boală şi valoarea unitară medie calculată pe baza sumei totale a 
despăgubirii animalelor sau a produselor în cauză. 

Potrivit ANSVSA, „plata despăgubirilor pentru animalele tăiate, ucise sau altfel afectate, 
se face la valoarea de piaţă în termen de 90 de zile de la tăierea, uciderea sau 
afectarea în alt mod a animalelor conform art. 2 lit. a) din Regulamentul nr. 
349/2005/CE al Comisiei”. 

Prin focar de PPA se înţelege „evoluţia bolii într-o exploataţie care numără unul sau mai 
mulţi porci, la care s-a confirmat infecţia cu virusul pestei porcine africane”. 
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ANSVSA menţionează că „până la această dată au fost finalizate 51 de dosare de 
evaluare (aferente despăgubirilor pentru gospodăriile populaţiei), dintre care 34 au fost 
plătite, iar 16 urmează să fie plătite luni, 30 iulie. Suma alocată acestor despăgubiri este 
de 130.000 de lei (preţul acordat pe kg este cuprins între 8 şi 12 lei, stabilit pe baza 
criteriilor mai sus menţionate)”. 

De asemenea, „40 de dosare de evaluare sunt în curs de finalizare, urmând a fi 
transmise către ANSVSA în scurt timp, restul de 349 sunt în diferite stadii de analiză în 
cadrul Comisiilor de evaluare organizate la nivel judeţean”. 

„Reluăm apelul către cetăţeni să anunţe imediat medicul veterinar sau Direcţia Sanitară 
Veterinară şi pentru Siguranţa Alimentelor Judeţeană orice caz de îmbolnăvire a 
porcilor din gospodărie, pentru că vor fi despăgubiţi la valoarea de piaţă a animalelor! 
Prezintă un risc de răspândire a bolii carnea şi produsele din carne provenite de la 
animalele bolnave, în condiţiile în care virusul PPA rezistă până la 3-6 luni în produsele 
din carne de porc netratate termic şi mai mulţi ani în carnea de porc congelată”, 
precizează Autoritatea. 

ANSVSA solicită „sprijinul şi înţelegerea cetăţenilor” pentru respectarea acestor măsuri, 
având în vedere „gravitatea bolii şi consecinţele economice grave” generate de apariţia 
ei. „Facem precizarea că pesta porcină africană nu afectează oamenii, neexistând nici 
cel mai mic risc de îmbolnăvire pentru oameni, acest virus având, însă, impact la nivel 
social din punct de vedere economic”, mai arată Aurtoritatea. 

Convocarea comisiei de evaluare se face de către Prefectul judeţului, la solicitarea 
scrisă a Direcţiei sanitar-veterinare şi pentru siguranţa alimentelor judeţeană, respectiv 
a municipiului Bucureşti şi este constituită din: 
a) reprezentantul direcţiei sanitar – veterinare şi pentru siguranţa alimentelor judeţeană, 
respectiv a municipiului Bucureşti; 
b) reprezentantul teritorial al Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale cu atribuţii în 
stabilirea valorii genetice a animalelor - Oficiul pentru Ameliorare şi Reproducţie în 
Zootehnie; 
c) reprezentantul Unităţii Locale de Decizie din cadrul Centrului Local de Combatere a 
Bolilor desemnat de Prefect; 
d) reprezentantul Unităţii Locale de Sprijin, respectiv primarul localităţii sau 
reprezentantul desemnat de către acesta. 

Informaţii detaliate pot fi consultate urmărind 
linkul http://www.ansvsa.ro/download/man.oper_.plan_.contingenta/Manual-
Operational-Pentru-Interventia-in-Focarele-De-Pesta-Porcina-Africana-editia-2-
2018.pdf. 

http://www.ansvsa.ro/download/man.oper_.plan_.contingenta/Manual-Operational-Pentru-Interventia-in-Focarele-De-Pesta-Porcina-Africana-editia-2-2018.pdf
http://www.ansvsa.ro/download/man.oper_.plan_.contingenta/Manual-Operational-Pentru-Interventia-in-Focarele-De-Pesta-Porcina-Africana-editia-2-2018.pdf
http://www.ansvsa.ro/download/man.oper_.plan_.contingenta/Manual-Operational-Pentru-Interventia-in-Focarele-De-Pesta-Porcina-Africana-editia-2-2018.pdf
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(Sursa: Mediafax) 

 

• Fermierii asociaţi în Grupuri de Acţiune Locală pot depune, de luni, proiecte 
pentru finanţări PNDR 

Ministerul Agriculturii anunţă deschiderea sesiunii de depunere a proiectelor pentru 
pregătirea şi implementarea activităţilor de cooperare ale Grupurilor de Acţiune Locală 
(GAL) Componenta A, care se desfăşoară în perioada 30 iulie - 28 decembrie 2018. 

„În perioada 30 iulie - 28 decembrie 2018 se va desfăşura sesiunea de depunere a 
proiectelor din cadrul Componentei A - Asistenţă tehnică pregătitoare pentru proiectele 
de cooperare ale GAL-urilor selectate din cadrul sub-măsurii 19.3 - Pregătirea şi 
implementarea activităţilor de cooperare ale Grupurilor de Acţiune Locală - Programul 
Naţional de Dezvoltare Rurală 2014-2020”, arată un comunicat al Ministerului 
Agriculturii. 

Alocarea disponibilă aferentă Componentei A - Asistenţă tehnică pregătitoare din cadrul 
sub-măsurii 19.3 este de 2,31 milioane de euro pentru această sesiune. 

Sprijinul privind asistenţa tehnică pregătitoare pentru proiectele de cooperare poate fi 
acordat doar cu condiţia ca Grupurile de Acţiune Locală să poată demonstra că au în 
vedere implementarea unui proiect concret de cooperare, ceea ce presupune 
identificarea obiectivelor şi a tipului de proiect. 

Ghidul Solicitantului pentru accesarea Componentei A - Asistenţă tehnică pregătitoare 
pentru proiectele de cooperare ale GAL-urilor selectate din cadrul sub-măsurii 19.3 - 
Pregătirea şi implementarea activităţilor de cooperare ale Grupurilor de Acţiune Locală 
este publicat pe pagina de internet a Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării 
Rurale, www.madr.ro. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• INS: Rata şomajului în formă ajustată sezonier a scăzut la 4,5% în luna iunie a 
acestui an 
 
Rata şomajului în formă ajustată sezonier a fost de 4,5% în luna iunie a acestui an, în 
scădere uşoară, cu 0,1 puncte procentuale, faţă de cea înregistrată în luna precedentă 
(4,6%), potrivit datelor Institutului Naţional de Statistică publicate marţi. 
 

http://www.madr.ro/
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Rata şomajului la bărbaţi a fost cu 0,9 puncte procentuale mai mare decât la femei. 
 
Numărul şomerilor (în vârstă de 15-74 ani), estimat pentru luna iunie a anului 2018, a 
fost de 404.000 persoane, în scădere atât faţă de luna precedentă (413.000 persoane), 
cât şi faţă de aceeaşi lună a anului anterior (455.000 persoane). 
 
Pe sexe, rata şomajului la bărbaţi a depăşit-o cu 0,9 puncte procentuale pe cea a 
femeilor (valorile respective fiind 4,9% în cazul persoanelor de sex masculin şi 4% în 
cazul celor de sex feminin). 
 
Pentru persoanele adulte (25-74 ani), rata şomajului a fost estimată la 3,6% pentru luna 
iunie 2018 (3,9% în cazul bărbaţilor şi 3,2% în cel al femeilor). Numărul şomerilor în 
vârstă de 25-74 ani reprezenta 74,3% din numărul total al şomerilor estimat pentru luna 
iunie 2018. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Ministerul Agriculturii ajută producătorii să dea lovitura: produsele românești, 
promovate în toată lumea 

Ministerul Agriculturii vrea să acorde un sprijin de 7 milioane lei (1,5 milioane euro) 
pentru ca firmele din sectorul vitivinicol să îşi promoveze vinurile româneşti în 
străinătate, arată un proiect de Hotărâre privind instituirea unei scheme de ajutor de 
minimis pentru măsura de promovare a vinurilor, aferentă Programului naţional de 
sprijin al României în sectorul vitivinicol 2014- 2018. 

”Valoarea totală a schemei de ajutor de minimis este de 1.500.000 euro, respectiv 
7.000.000 lei şi se asigură în limita creditelor de angajament aprobate în anul 2018 
Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale”, arată proiectul de Hotărâre publicat în 
dezbatere de minister. 

Sprijinul financiar se aplică întreprinderilor, respectiv producătorilor din sectorul 
vitivinicol care promovează vinuri în străinătate. 

Valoarea totală a ajutorului de minimis nu poate depăşi echivalentul în lei al sumei de 
200.000 euro, pe durata a trei exerciţii financiare consecutive, în cursul exerciţiului 
financiar în cauză şi în cele două exerciţii financiare precedente pentru o întreprindere 
unică. 
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Suma de 200.000 euro se aplică indiferent de forma ajutorului de minimis sau de 
obiectivul urmărit şi indiferent dacă ajutorul acordat este finanţat în totalitate sau parţial 
din resurse europene. 

Proiectul a fost realizat în vederea armonizării legislaţiei naţionale cu cea a Uniunii 
Europene. Ministerul Agriculturii vrea să instituie o schemă de ajutor de minimis, având 
drept scop acordarea de sprijin financiar naţional suplimentar în cuantum de 30% din 
valoarea cheltuielilor eligibile pentru programele de promovare a vinurilor în ţări terţe. 

Obiectivul acordării sprijinului financiar îl reprezintă stimularea întreprinderilor din 
sectorul vitivinicol, societăţi private, în vederea implementării programelor de promovare 
a vinurilor în ţările terţe ce pot conduce la îmbunătăţirea echilibrului între cerere şi 
ofertă, consolidarea sectorului vitivinicol european precum şi la îmbunătăţirea 
competitivităţii şi a exportului vinurilor cu DOC şi IG, sau a vinurilor pentru care se 
indică soiul viţei-de-vie. 

”Pentru perioada 2014-2018 în cadrul Programului Naţional de Sprijin al României în 
Sectorul Vitivinicol 2014-2018 s-a estimat implementarea a 25 de programe de 
promovare a vinurilor în ţări terţe. Având în vedere perioada rămasă până la sfârşitul 12 
actualului Programul Naţional de Sprijin al României în Sectorul Vitivinicol s-a estimat 
ca număr de beneficiari ai schemei de ajutor de minimis, pe durata de implementare a 
acesteia, aproximativ 10 întreprinderi, respectiv 10 programe de promovare”, arată nota 
de fundamentare a proiectului de act normativ. 

Schema se aplică de la data intrării în vigoare a prezentei hotărâri şi până la 15 
octombrie 2018, în limita bugetului alocat. 

”Ajutorul se acordă sub formă de fonduri nerambursabile iar plata efectivă a acestuia se 
poate efectua în avans, ca plată intermediară şi sold, în urma prezentării de către 
beneficiar a cererilor de plată şi a documentelor justificative, la aceleaşi termene şi în 
aceleaşi condiţii ca şi pentru plăţile din Fondul European de Garantare Agricolă (FEGA) 
aferente ajutorului financiar nerambursabil”, se menţionează în document. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

 



30 
 

• BOMBĂ Ministrul Natalia Intotero anunță că românii din diaspora nu vor veni la 
mitingul din 10 august: 'Nu am auzit să vină în țară la acest miting' 

Deși românii din diaspora se pregătesc de un miting cu un milion de participanți, 
conform cererii depuse pentru aprobare la Primăria Capitalei, ministrul pentru Românii 
de pretutindeni, Natalia Intotero susține că din vizitele sale în diaspora nu are cunoștință 
de o asemenea mișcare de stradă. 

„Nu am această informație, în cadrul întâlnirilor pe care le-am avut cu comunitățile 
noastre, nu am auzit să vină în țară la acest miting. Acum vom vedea, e dreptul 
fiecaruia să protesteze. Am întâlnit mulți români sunt foarte bine integrați. (…) Își doresc 
să fie mai bine informați cu ce se întâmplă în localitățile de unde vin, am rugat să-și 
deschidă o linie de comunicare cju aceștia”, a declarat ministrul Natalia Intotero, 
conform Antena 3. 

(Sursa: Antena 3) 

 

• Liberalii au votat modificarea statutului PNL. Florin Alexe a cerut renumărarea 
voturilor/ Orban: Modificarea va creşte performanţa electorală a formaţiunii 

Liberalii au adoptat propunerea preşedintelui PNL, Ludovic Orban pentru modificarea 
statutului partidului. Fostul lider PNL Sector 3, Florin Alexe, a cerut renumărarea 
voturilor, dar membrii BPN nu au reluat votul. Orban a argumentat că modificarea va 
creşte performanţa electorală a formaţiunii. 

"Încă nu s-a modificat statutul, a fost votată o propunere în BPN, este o propunere care 
urmăreşte o mai bună capacitate pentru Biroul Executiv de a putea îmbunătăţi 
performanţa electorală a partidului, mai ales în acele filiale care, în mod evident nu se 
respectă deciziile partidului, campaniile naţionale ale partidului sau nuîşi ating 
obiectivele electorale. Este dreptul oricui să facă orice fel de contestaţie. Eu vă spun că 
s-a numărat cu mare meticulozitate, de trei ori, scorul a fost acelaşi oricât de mult ar fi 
încercat să schimbe rezultatul votului", a declarat preşedintele PNL, Ludovic Orban, la 
finalul şedinţei Biroului Politic Naţional al PNL. 

Liberalii au votat luni, în BPN, modificarea statutului PNL, cu 32 de voturi "pentru", 17 
voturi "împotrivă" şi 6 abţineri. Potrivit unor surse politice, preşedintele filialei PNL din 
sectorul 3, Florin Alexe, a cerut de mai multe ori renumărarea voturilor, însă numărul a 
ieşit mereu acelaşi. 

https://www.antena3.ro/actualitate/ministrul-lui-dancila-despre-mitingul-diasporei-480712.html
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Tot luni, PNL a votat, în şedinţa Biroului Executiv propunerea făcută de preşedintele 
liberal Ludovic Orban de modificare a statutului astfel încât liderii filialelor să fie demişi 
prin votul a jumătate plus unu dintre membri şi nu a două treimi, cum este în prezent. 

"Atribuţiile Biroului Politic Naţional sunt: r). analizează, coordonează, sprijină şi 
evaluează activitatea filialelor teritoriale şi dispune măsurile ce se impun pentru 
îndeplinirea obiectivelor ce decurg din strategia şi programele politice ale PNL, poate 
hotărâ demiterea preşedinţilor BPJ şi/sau dizolvarea BPJ în cazul încălcării grave a 
hotărârilor sau deciziilor partidului, cu votul a 2/3 din membrii BPN", prevede articolul 86 
din actualul statut al PNL. 

Propunerea liderului PNL, Ludovic Orban, adusă la articolul 86, este ca votul pentru 
demiterea unei preşedinte al organizaţiei liberale să nu mai fie a două treimii din 
membrii PNL cum este acum, ci a jumătate plus unu din membrii PNL, astfel încât şefii 
de filiale vor putea fi demişi mai uşor. 

Surse politice au spus pentru MEDIAFAX că liberalii au votat în BEx modificarea 
statutului PNL, cu 26 de voturi "pentru", cinci voturi "împotrivă", şi trei abţineri. Printre 
cei care au votat împotrivă sunt liderul senatorilor PNL, Iulian Dumitrescu (şi prim-
vicepreşedinte PNL - n.r.), liderul PNL Bucureşti, Cristian Buşoi şi deputaţii Gigel Ştirbu 
şi Cristian Buican. De cealaltă parte, vot de susţinere au dat prim-vicepreşedinţii PNL, 
Ilie Bolojan Bolojan şi Raluca Turcan, cât şi liberalul Dan Motreanu, potrivit surselor 
politice. 

Modificarea statutului PNL adoptată în şedinţa de luni a Biroului Politic Naţional 
urmează să fie validată în Consiliul Naţional al liberalilor din data de 4 august. 

Sursele politice au adăugat pentru MEDIAFAX că această modificare a statutului face 
parte din strategia liderul PNL, Ludovic Orban, care vrea, din toamnă, să-i demită pe 
unii lideri ai organizaţiilor liberale, după Consiliul Naţional. 

Printre cei vizaţi sunt liderii filialelor PNL Bucureşti - Cristian Buşoi, liderii organizaţiilor 
de sector, PNL Ilfov - Marian Petrache şi PNL Prahova - Iulian Dumitrescu, care au în 
plan şi convocarea unui Congres extraordinar pentru înlăturarea lui Orban de la şefia 
partidului, potrivit surselor citate. 

(Sursa: Mediafax) 
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• Artiștii sunt revoltați de o ordonanță de urgență a Guvernului. Actorul Mihai 
Călin se gândește să emigreze 

Nume mari din industria cinematografică solicită Ministerului Culturii şi coaliţiei aflată la 
guvernare să nu politizeze cultura. 300 de artişti au semnat o petiţie prin care cer să se 
anuleze prevederile unei ordonanţe de urgenţă. Ministerul Culturii vrea să aibă un 
membru în comisiile Centrului Naţional de Cinematografie şi în cele ale Fondului 
Cultural Naţional, acolo unde se aleg filmele şi proiectele culturale care vor primi bani 
de la stat. 

 Mihai Călin, actor: „Ordonanţa asta nu putem să o scoatem din contextul general al 
ofensivei politice împotriva a tot ce înseamnă societate civilă, liberă iniţiativă, liberă 
exprimare, toată ofensiva asta care se întâmplă de ceva timp încoace. (...) Este total 
nedemocratic, împotriva oricărei libertăţi a spiritului şi libertăţi artistice”. 
 
Ada Solomon, producător: „Nu se justifică în niciun fel! Am încercat să găsesc 
argumentul logic pentru care ar avea ce să caute. Deci, în primul rând, înţeleg că este 
un funcţionar din Ministerul Culturii, un om care are alte sarcini de care nu se va putea 
ocupa pentru că această selecţie nu este simplă. (...) În momentul în care vine cineva 
care nu are niciun fel de expertiză sau o expertiză în domeniul cultural, dar cu totul şi cu 
totul altă natură, nu este uşor de judecat. Nu e de citit un scenariu şi de spus "îmi place" 
sau "nu îmi place".” 

Radu Jude – regizor: „Pe artişti şi pe cei care lucrează în domeniul culturii nu i-a 
întrebat nimeni nimic. Mie mi se pare că e mai mult decât evident că e doar o încercare 
de control politic al proiectelor care se vor finanţa”. 

„Nu face decât să mă ducă cu gândul la o perioadă în care întreaga producţie 
cinematografică era controlată”, spune Ada Solomon. 

„Mă gândesc foarte tare să iau în calcul emigrarea în Australia, pentru că am senzaţia 
că indiferent de ce poziţie iei public, nu se rezolvă nimic”, mărturisește actorul Mihai 
Călin. 

Despre această ordonanță a atras atenția și actorul Marius Manole, în emisiunea „În 
fața ta” de la Digi24. „Cred că există un procent destul de mare (de colegi) care nu a 
vrut să facă lucrul ăsta vizibil (să semneze petiția Fără penali – n.r.), pentru că... nu știi 
niciodată. Trăim în țara în care nu știi niciodată dacă șeful nu se supără, trăim în țara în 
care nu știi niciodată dacă mai primești finanțare... Mai nou, acum, Primăria Capitalei 
încearcă să intre foarte, foarte tare în tot ce înseamnă cultură (...)”, spune Marius 
Manole. „Nu ne dorim să vedem Cântarea României peste tot în țară, totuși”, a adăugat 

https://www.digi24.ro/magazin/timp-liber/cultura/marius-manole-dezvaluie-cea-mai-mare-surpriza-a-campaniei-fara-penali-majoritatea-semnatarilor-sunt-batrani-971429
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actorul, subliniind că cei din breaslă ar trebui să se teamă și să se împotrivească la 
o ingerință a politicului. 

Ordonanţa de ugenţă a intrat în vigoare pe 19 iulie. 

Reprezentanţii Ministerului Culturii nu au comentat până acum situaţia. 

(Sursa: Digi 24) 

 

• România, al patrulea cel mai mare crescător de oi din UE, aduce carne de la 
17.500 de kilometri distanţă 

România, al patrulea cel mai mare crescător de ovine şi caprine din UE, a importat 
carne de oaie de 3,5 mil. euro în 2017, potrivit datelor Institutului Naţional de Statistică 
(INS), pe rafturile magazinelor din România regăsindu-se inclusiv carne de oaie din 
Noua Zeelandă, adusă de la circa 17.500 de kilometri distanţă. 

România, al patrulea cel mai mare crescător de ovine şi caprine din UE, a importat 
carne de oaie de 3,5 mil. euro în 2017, potrivit datelor Institutului Naţional de Statistică 
(INS), pe rafturile magazinelor din România regăsindu-se inclusiv carne de oaie din 
Noua Zeelandă, adusă de la circa 17.500 de kilometri distanţă. 

Procesatorii şi comercianţii de carne, dar şi restaurantele româneşti, preferă să lucreze 
cu carne din import pentru că, spun ei, rasele de oi din România nu sunt specializate pe 
producţia de carne, ci pe producţia de miei şi lapte. 

„Eu am căutat vara asta carne de oaie pentru mici şi nu am găsit în România. Ciobanii 
români taie oile primăvara şi toamna. Vara le lasă la păscut. Apoi, românii ţin oaia 
pentru miel şi lapte, nu sunt specializaţi pe creşterea oilor de carne. Magazinele preferă 
să lucreze cu carne de oaie din import pentru că e mai uşor de gestionat. Iau de unde 
găsesc calitate, cantitate şi preţ“, spune Radu Timiş, preşedintele Asociaţiei Românie 
de Carne (ARC) şi proprietarul grupului Cris-Tim. 

România ocupă locul patru în topul celor mai mari crescători de ovine şi caprine din UE, 
după Regatul Unit, Spania şi Grecia, cu un efectiv de 11,5 milioane capete în 2017, 
potrivit INS, din care circa 10 milioane sunt ovine. 

Businessul cu oi se bazează însă predominant pe export pentru că românii nu sunt 
obişnuiţi să consume regulat carne de oaie. În 2017, România a exportat ovine şi 
caprine vii de 180,5 mil. euro şi carne de ovine şi caprine de peste 35 mil. euro, potrivit 
INS. 
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(Sursa: Mediafax) 

 

• România, interesantă pentru lucrători din Filipine, Nepal, Vietnam, India, 
Indonezia, Thailanda 

România a început să importe forţă de muncă din ţările asiatice pentru turism, industrie, 
construcţii şi agricultură, arată un studiu publicat luni de compania de consultanţă în 
resurse umane Smartree. 

România a început să importe forţă de muncă din ţările asiatice pentru turism, industrie, 
construcţii şi agricultură, arată un studiu publicat luni de compania de consultanţă în 
resurse umane Smartree. 

„Primele iniţiative în sensul recrutării de forţă de muncă din afara ţării au început să 
apară în România în urmă cu 2-3 ani. Motivele pentru care angajatorii români au apelat 
la această strategie sunt diverse şi includ migraţia anumitor categorii sociale către ţări 
mai dezvoltate din vest, scăderea natalităţii, cerinţele în schimbare pentru diferite locuri 
de muncă, schimbări dictate de noile tehnologii şi incapacitatea sistemului de 
învăţământ de a se plia la nevoile angajatorilor de astăzi”, notează autorii studiului. 

Potrivit Smartree, industriile în care companiile au recurs la angajarea de lucrători 
străini sunt HoReCa (hoteluri-restaurante-catering), producţie, industria uşoară, 
agricultură, construcţii, servicii, iar cei mai mulţi angajaţi străini provin din Filipine, 
Nepal, Vietnam, India, Indonezia, Thailanda - ţări în care nivelul de trai este sub cel al 
României. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Guvernul Marii Britanii se opune organizării unui nou referendum privind 
apartenenţa la UE 

Guvernul Theresa May a reiterat, luni după-amiază, că se opune organizării unui nou 
referendum pe tema apartenenţei ţării la Uniunea Europeană, informează Sky News. 

Lordul Mandelson, un politician laburist, a cerut organizarea unui nou plebiscit pe tema 
apartenenţei ţării la UE, în contextul unui sondaj de opinie care arată că jumătate dintre 
britanici doresc acest lucru. 

"Nu va fi organizat niciun alt referendum, în niciun context", a reacţionat un purtător de 
cuvânt al Downing Street. 
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Sondaj: Peste trei sferturi dintre britanici sunt nemulţumiţi de negocierile pe tema Brexit, 
iar 50% vor un nou referendum 

Peste trei sferturi dintre britanici cred că Guvernul de la Londra are o abordare eronată 
în negocierile pe tema Brexit, 74% sunt nemulţumiţi de activitatea premierului Theresa 
May, iar 50% dintre cetăţeni vor un nou referendum privind apartenenţa Marii Britanii la 
UE, arată un sondaj de opinie. 

Potrivit sondajului, efectuat de Institutul Sky Data la cererea postului Sky News, 78% 
dintre cetăţenii britanici consideră că Guvernul Theresa May nu negociază în mod 
corespunzător cu Uniunea Europeană. 

În plus, 74% dintre cetăţenii britanici sunt nemulţumiţi de activitatea premierului Theresa 
May, ponderea celor mulţumiţi fiind de 24%. 

Două-treimi dintre alegătorii britanici (65%) cred că Gvernul de la Londra va obţine un 
acord nesatisfăcător cu Bruxellesul privind ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană. 
Peste 40% dintre britanici (42%) se tem că ieşirea ţării din UE va efecte negative 
asupra lor. 

Conform sondajului, 50% dintre cetăţenii britiaci susţin organizarea unui nou 
referendum prin care să fie întrebaţi dacă doresc rămânerea în UE sau dacă acceptă 
acordul negociat de Guvern pe tema Brexit. 

(Sursa: Mediafax) 
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